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Protokół Nr 116/2017 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Świebodzińskiego odbytego w dniu 8 czerwca 2017 roku 

w siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 

 

Posiedzenie Zarządu Powiatu otworzył o godz. 15.00 i prowadził Starosta Zbigniew 

Szumski. Stwierdził, że na stan 5 członków Zarządu na posiedzeniu obecnych jest 5, w 

związku z tym Zarząd jest władny, aby podejmować prawomocne uchwały. 

W posiedzeniu uczestniczyli następujący członkowie: Zbigniew Szumski, Mieczysław 

Czepukowicz, Alicja Hoppen-Anyszko, Marcin Minta, Szymon Pyrcz. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Oprócz członków Zarządu w posiedzeniu uczestniczyły następujące osoby: 

-Pani Dorota Karbowiak – Skarbnik Powiatu; 

-Pan Tomasz Olesiak – Sekretarz Powiatu; 

-Pan Artur Karkocki – Naczelnik Wydziału ESO; 

-Pani Anna Iwachów – Inspektor w Wydziale ESO; 

-Pani Marzena Kościukiewicz–Naczelnik Wydziału DG; 

-Pani Bernarda Czajkowska – Naczelnik Wydziału BR. 

 

Starosta Zbigniew Szumski przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

1. Udzielenia pełnomocnictw dla Pana Pawła Ratusia Zespół Projektowo-Nadzorczy Budow-

nictwa Komunikacyjnego PROGAMP do reprezentowania Powiatu Świebodzińskiego w 

sprawie składania wniosków o wydanie stosownych dokumentów, uzgodnień i decyzji 

związanych z wykonaniem dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla zadania: „Re-

mont chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1236F w m. Łagów’’ oraz dla zadania: „Prze-

budowa drogi powiatowej nr 1204F w m. Smardzewo’’ /przedstawia pani Marzena Kościu-

kiewicz/. 

2. Zabezpieczenie środków finansowych na realizowane zadania drogowe. 

3. Wnioski dot. promocji powiatu. 

4. Wnioski o zgodę na pływanie łodzią z silnikiem zaburtowym po jeziorze Niesłysz: Klubu 

Żeglarskiego LUMEL z Zielonej Góry oraz BaKa Sport Jakub Pawłowski  ze Świebodzina. 

5. Sprawy oświatowe: 

- projekty uchwał w sprawie zmian w sieci szkół powiatowych; 

- zmiany organizacyjne w oświacie dostosowujące strukturę do budżetu; 

/ przedstawia pan Artur Karkocki/ 

6. Wnioski jednostek o zmiany w budżecie oraz podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach 

dochodów i wydatków na 2017 rok /przedstawia pani Dorota Karbowiak/. 

7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu w dn. 05.06.2017r. 

8. Sprawy różne: 

Porządek ten został w obecności 5 członków przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.1 

Pani Marzena Kościukiewicz zaproponowała, aby dla Pana Pawła Ratusia Zespół Projektowo-

Nadzorczy Budownictwa Komunikacyjnego PROGAMP do reprezentowania Powiatu 

Świebodzińskiego w sprawie składania wniosków o wydanie stosownych dokumentów, 

uzgodnień i decyzji związanych z wykonaniem dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla 

zadania: „Remont chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1236F w m. Łagów’’ oraz dla zadania: 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1204F w m. Smardzewo’’. W związku z tym przedstawiła 

projekty uchwał: 

- w sprawie udzielenia pełnomocnictwa dla Pana Pawła Ratusia Zespół Projektowo-Nadzorczy 

Budownictwa Komunikacyjnego PROGAMP  z siedzibą w Zielonej Górze, ul. Energetyków 7 

pok. 210, 65-729 Zielona Góra do reprezentowania Powiatu Świebodzińskiego w sprawie 
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składania wniosków o wydanie stosownych dokumentów, uzgodnień i decyzji związanych z 

wykonaniem dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla zadania: „Remont chodnika w 

pasie drogi powiatowej nr 1236F w m. Łagów’’ (załącznik nr 2); 

- w sprawie udzielenia pełnomocnictwa dla Pana Pawła Ratusia Zespół Projektowo-Nadzorczy 

Budownictwa Komunikacyjnego PROGAMP  z siedzibą w Zielonej Górze, ul. Energetyków 7 

pok. 210, 65-729 Zielona Góra do reprezentowania Powiatu Świebodzińskiego w sprawie 

składania wniosków o wydanie stosownych dokumentów, uzgodnień i decyzji związanych z 

wykonaniem dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla zadania: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1204F w m. Smardzewo’’ (załącznik nr 3). 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, Mieczy-

sław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz – za) 

udzielił pełnomocnictwa Panu Pawłowi Ratusiowi zamieszkałemu w Zielonej Górze przy ul. 
[wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Po-

wiatu], legitymującemu się dowodem osobistym nr [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu], reprezentującemu Zespół Projektowo-

Nadzorczy Budownictwa Komunikacyjnego PROGAMP z siedzibą w Zielonej Górze ul. Energe-

tyków 7 pok. 210, do występowania w imieniu Powiatu Świebodzińskiego przed wszystkimi or-

ganami administracji samorządowej i państwowej i innymi stronami procesu budowlanego w 

sprawach wszelkich dokumentów, uzgodnień i decyzji związanych z wykonaniem dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej dla zadania: „Remont chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1236F 

w m. Łagów” i podjął Uchwałę Nr 293/2017 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa dla Pana 

Pawła Ratusia Zespół Projektowo-Nadzorczy Budownictwa Komunikacyjnego PROGAMP z 

siedzibą w Zielonej Górze, ul. Energetyków 7 pok. 210, 65-729 Zielona Góra do reprezentowa-

nia Powiatu Świebodzińskiego w sprawie składania wniosków o wydanie stosownych dokumen-

tów, uzgodnień i decyzji związanych z wykonaniem dokumentacji projektowo – kosztorysowej 

dla zadania: „Remont chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1236F w m. Łagów’’. Uchwała 

stanowi załącznik nr 4. 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, Mieczy-

sław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz – za) 

udzielił pełnomocnictwa Panu Pawłowi Ratusiowi zamieszkałemu w Zielonej Górze przy ul. 
[wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Po-

wiatu], legitymującemu się dowodem osobistym nr [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu], reprezentującemu Zespół Projektowo-

Nadzorczy Budownictwa Komunikacyjnego PROGAMP z siedzibą w Zielonej Górze ul. Energe-

tyków 7 pok. 210, do występowania w imieniu Powiatu Świebodzińskiego przed wszystkimi or-

ganami administracji samorządowej i państwowej i innymi stronami procesu budowlanego w 

sprawach wszelkich dokumentów, uzgodnień i decyzji związanych z wykonaniem dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej dla zadania: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1204F w m. Smar-

dzewo” i podjął Uchwałę Nr 294/2017 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa dla Pana Pawła 

Ratusia Zespół Projektowo-Nadzorczy Budownictwa Komunikacyjnego PROGAMP z siedzibą 

w Zielonej Górze, ul. Energetyków 7 pok. 210, 65-729 Zielona Góra do reprezentowania Po-

wiatu Świebodzińskiego w sprawie składania wniosków o wydanie stosownych dokumentów, 

uzgodnień i decyzji związanych z wykonaniem dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla 

zadania: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1204F w m. Smardzewo’’. Uchwała stanowi za-

łącznik nr 5. 
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Ad.2 

Starosta przypomniał, że na ostatniej sesji Rady Powiatu zostały dokonane zmiany budżetu 

również w zadaniach drogowych. Z uwagi na to, że dwa zadania są w trakcie realizacji tj.  

- „Remont nawierzchni drogi powiatowej nr 1236F w m. Sieniawa na odcinku ok. 550 m”; Tu 

odbył się przetarg i należy zabezpieczyć dodatkowe środki w wysokości 15.932,45zł + 2% 

koszty nadzoru inwestorskiego; 

- „Przebudowa drogi powiatowej nr 1223Fw Niesulicach w zakresie utwardzenia kostką 

betonową ciągu pieszego.” To zadanie wykreślono z budżetu na sesji, ale jest zawarte 

porozumienie z gminą Skąpe, w którym wykonanie zadania powiat powierzył gminie Skąpe i 

przeznaczy na ten cel kwotę 80.000 zł. 

W związku z koniecznością zabezpieczenia kwot na te zadania rozpoczęte Starosta 

zaproponował następujące zmiany: 

- chodnik Węgrzynice – Błonie, jest 60.000zł, zostawić 9.900zł na dokumentację, a resztę 

50.100zł zmniejszyć; 

- chodnik Niedźwiedź, jest 25.000zł, zostawić 12.700zł na zleconą dokumentację, a resztę 

12.300zł zmniejszyć; 

- chodnik Gronów, jest 40.000zł, zostawić 10.000zł na projekt, resztę 30.000zł zmniejszyć; 

- remont ul. Dworcowej w Zbąszynku, jest 44.928zł, zostawić 14.928zł na dokumentację, a 

resztę 30.000zł zmniejszyć; 

- proponuje dodatkowo zmniejszyć o 100.000zł nasz udział w zadaniu: „Przebudowa ul. 

Cegielnianej w Świebodzinie wraz z oświetleniem i odwodnieniem” i do czasu rozliczenia z 

Gmina Świebodzin znajdziemy środki na ten cel; 

Razem daje to 222.400zł.  

Starosta zaproponował, aby zwiększyć udział własny powiatu na remont nawierzchni drogi 

powiatowej nr 1236F w m. Sieniawa do kwoty 155.300zł oraz zabezpieczyć kwotę 67.100zł na 

chodnik w Niesulicach. 

Starosta poddał pod głosowanie powyższe propozycje. I tak: 

 

 Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, 

Mieczysław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz 

– za) przyjął wniosek komisji przetargowej (załącznik nr 6) i wyraził zgodę na zwiększenie 

kwoty na sfinansowanie zadania pod nazwą „Remont nawierzchni drogi powiatowej nr 1236F 

w m. Sieniawa na odcinku ok. 550 m” do kwoty oferty najkorzystniejszej tj. 304.591,05 zł 

brutto. 

 

 Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, 

Mieczysław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz 

– za) uwzględniając ww. propozycje Starosty wyraził zgodę na zwiększenie udziału własnego 

powiatu do kwoty 155.300zł na remont nawierzchni drogi powiatowej nr 1236F w m. Sieniawa 

na odcinku ok. 550 m oraz zabezpieczenie kwoty 67.100zł na przebudowę drogi powiatowej nr 

1223F w Niesulicach w zakresie utwardzenia kostką betonową ciągu pieszego. 

 

Ad.3 

Nawiązując do kwestii promocyjnych powiatu Starosta zaproponował, aby w chwili obecnej 

rozpatrzyć pozytywnie 3 wnioski: 

- dofinansować w wysokości 3200 zł brutto koszty dojazdu Klubu Siatkarskiego ze Zbąszynka 

na Półfinał Mistrzostw Polski Młodziczek w piłce siatkowej (była wcześniej akceptacja Za-

rządu); 

- przyznać kwotę 2.000zł na wsparcie wyścigów kolarskich MTB Łagów 2017; 

- przyznać kwotę 1.000zł na organizację święta 17 Wielkopolskiej Brygady Zmechanizowanej 

z Międzyrzecza; 



BR.0022.19.2017.BC 

___________________________________________________________________________________________ 

Protokół Nr 116/2017 z posiedzenia Zarządu Powiatu Świebodzińskiego w dniu 8 czerwca 2017 roku 

Strona 4 z 9 

i do końca lipca nie przyjmować do rozpatrzenia pozostałych wniosków z zakresu realizacji 

zadań promocyjnych.  

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, 

Mieczysław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz 

– za) przychylił się do powyższych propozycji Starosty. 

 

Ad.4 

Do Zarządu Powiatu wpłynęły 3 wnioski o wyrażenie zgody na korzystania z łodzi 

napędzanych silnikiem spalinowym po jeziorze Niesłysz: 

- Klubu Żeglarskiego LUMEL z Zielonej Góry na użycie na jeziorze Niesłysz w okresie od 

08.06.2017r. do 15.10.2017r. łodzi wykonanej z laminatów PE o numerze rejestracyjnym B-

ZGG-0204-A z silnikiem zaburtowym (załącznik nr 7); 

- BaKa Sport Jakub Pawłowski  ze Świebodzina na użycie na jeziorze Niesłysz w okresie od 

17.07.2017r. do 11.08.2017r. łodzi motorowej z silnikiem zaburtowym (załącznik nr 8); 

- Komendy Hufca ZHP w Świdnicy na używanie na jeziorze Niesłysz w okresie od 

30.06.2017r. do 19.08.2017r.  jednostki pływającej z silnikiem spalinowym (załącznik nr 9); 

Wydział BOŚ Starostwa Powiatowego proponuje wyrazić zgodę i przygotował projekty 

postanowień: 

- w sprawie wyrażenia zgody na pływanie łodzią z silnikiem zaburtowym po jeziorze Niesłysz 

(załącznik nr 10); 

- w sprawie wyrażenia zgody na pływanie łodzią z silnikiem zaburtowym po jeziorze Niesłysz 

(załącznik nr 11); 

- w sprawie korzystania z łodzi napędzanej silnikiem spalinowym po jeziorze Niesłysz 

(załącznik nr 12); 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, 

Mieczysław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz 

– za) wyraził zgodę Klubowi Żeglarskiemu LUMEL z Zielonej Góry na użycie na jeziorze 

Niesłysz w okresie od 08.06.2017r. do 15.10.2017r. łodzi wykonanej z laminatów PE o numerze 

rejestracyjnym B-ZGG-0204-A z silnikiem zaburtowym marki Mercury Marine, typ F6MLH, o 

mocy 6 KM i podjął Postanowienie Nr 49/2017 w sprawie wyrażenia zgody na pływanie łodzią 

z silnikiem zaburtowym po jeziorze Niesłysz. Postanowienie stanowi załącznik nr 13. 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, 

Mieczysław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz 

– za) wyraził zgodę dla BaKa Sport Jakub Pawłowski ze Świebodzina na użycie na jeziorze 

Niesłysz w okresie od 17.07.2017r. do 11.08.2017r. łodzi motorowej POL 5278, BOMBARD 420 

z silnikiem zaburtowym czterosuwowym MERCURY 40 i podjął Postanowienie Nr 50/2017 w 

sprawie wyrażenia zgody na pływanie łodzią z silnikiem zaburtowym po jeziorze Niesłysz. 

Postanowienie stanowi załącznik nr 14. 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, 

Mieczysław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz 

– za) wyraził zgodę dla Komendy Hufca ZHP w Świdnicy, ul. Lelewela 18, 58-100 Świdnica, na 

używanie na jeziorze Niesłysz w okresie od 30.06.2017 r. do 19.08.2017 r.  jednostki pływającej 

typu -  łódź plastikowa typ ALFA dł. 4,26 m, z silnikiem spalinowym typu JAMAHA o mocy 8 

KM i podjął Postanowienie Nr 51/2017 w sprawie korzystania z łodzi napędzanej silnikiem 

spalinowym po jeziorze Niesłysz. Postanowienie stanowi załącznik nr 15. 

 

Ad.5 

Zarząd Powiatu dokonał analizy zmian organizacyjnych w oświacie dostosowujących strukturę 

do budżetu powiatu. 
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Pan Artur Karkocki przedstawił propozycje dotyczące reorganizacji oświaty (załącznik nr 16), 

które spowodują oszczędności budżetowe i pozwolą zrealizować plan finansowy w roku 2017 

przyznany jednostkom oświatowym.  

Proponuje się wprowadzenie następujących działań: 

1.Tymczasowe zawieszenie  przyznawania dodatków motywacyjnych w szkołach i placówkach 

od 1 września 2017r. do 31 grudnia  2017r. W kolejnym roku będzie prowadzona analiza 

możliwości budżetowych i prawnych w celu uruchomienia wypłat.  

Oszczędności z tego tytułu do końca 2017r. wyniosą  107.399 zł. W roku 2018 zamkną się 

kwotą 8.945 zł. Uwzględniony jest w tym przypadku tylko wpływ na „trzynastkę”. 

2.Zmniejszenie do minimum wypłaty dodatków funkcyjnych (zmiana warunków 

wynagradzania) zgodnie z regulaminami wynagradzania. Oszczędności  z tego tytułu do 

końca 2017r. wyniosą  39.036 zł, docelowo  120.358 zł. 

3.Konsolidacja obsługi  bhp. ,ppoż.,  informatycznej. 

Na dzień dzisiejszy każda szkoła organizuje w różny sposób powyższe usługi, planowana jest 

centralizacja tego typu usług przez jeden podmiot (osoba fizyczna lub prawna). 

Oszczędności  z tego tytułu do końca 2017r. wyniosą  9 201 zł, docelowe 36 804 zł. 

4. Zmniejszenie do 30% kwot wypłacanych nagród ze specjalnego funduszu nagród. 

Planowane jest okresowe zmniejszenie planowanych nagród dla nauczycieli do 30%. Starosta 

zmniejszył pulę nagród o kwotę 27.000 zł. (bez narzutów) 

Oszczędności  z tego tytułu do końca 2017r. wyniosą 103.298 zł z narzutami,  w roku 2018 

powyższe zmniejszenie będzie miało wpływ na mniejszą  trzynastkę  -8.604 zł. 

5.Okresowe  zawieszenie wypłat stypendiów sportowych  

Oszczędności  z tego tytułu do końca 2017r. wyniosą 30.000 zł. 

6.Włączenie I LO dla Młodzieży i LO dla Dorosłych w Świebodzinie w skład Powiatowego 

Zespołu Szkół Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie, który z dniem 1 września 

zmieni nazwę na Powiatowy Zespół Szkół w Świebodzinie. Zespół Szkół Ogólnokształcących 

w Świebodzinie zostanie rozwiązany z dniem 31 sierpnia 2017r. 

Planowana jest zmiana struktury zarządzania. W Zespole będzie 1 dyrektor, 2 zastępców, 

kierownik warsztatów szkolnych, kierownik szkolenia praktycznego i jego zastępca. 

Oszczędności z tytułu redukcji zatrudnienia kadry zarządzającej dotyczą dyrektora, jego 

zastępcy i zastępcy kierownika warsztatów szkolnych. Kwota oszczędności dotyczy dodatku 

funkcyjnego i zniżek. 

Oszczędności z tego tytułu do końca 2017r. wyniosą  46.179 zł, docelowo 114.960 zł rocznie. 

7.Wstrzymanie naboru do klasy I LO dla Dorosłych ze względu na malejącą liczbę uczniów, 

niską frekwencję i konieczność zwiększania  dopłaty do otrzymywanej na ten cel subwencji. 

Oszczędności  z tego tytułu do końca 2017r. wyniosą  17.904 zł, docelowo 45.447 zł rocznie. 

 

Oszczędności z tytułu podjętych działań w roku 2017 wyniosą około 353 tys. zł, natomiast 

docelowo bez naruszania specjalnego funduszu nagród, dodatków motywacyjnych i 

stypendiów sportowych również 335 tys. zł, ponieważ na podstawie obowiązujących przepisów 

wypłata jest realizowana na podstawie Karty Nauczyciela. 

 

Następnie Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak omówiła warianty reorganizacji administracji 

w placówkach oświatowych (szkoły i poradnia) zgodnie z załącznikiem nr 17. Proponuje się 

konsolidację obsługi administracyjnej i księgowej w Starostwie. Aktualnie w 4 jednostkach  

jest 3,25 etatu głównego księgowego, 3 księgowe, 2 kadrowe, 4 sekretarki, 1 informatyk i 0,75 

intendenta. Wariant minimalny przewiduje zmniejszenie o 7,25 etatu, a wariant optymalny 

zmniejszenie o 5,25 etatu, co przyniesie oszczędności ok. 276 tys. zł rocznie.  

 

Starosta dodał, że w zależności od przyjętych rozwiązań łączne oszczędności wyniosą ok. 600 

tys. zł rocznie. 
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W dalszej części posiedzenia pani Anna Iwachów przedstawiła i omówiła projekty uchwał: 

- w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie przy ul. Park 

Chopina 2 (załącznik nr 18); 

- w sprawie zmiany nazwy Powiatowego Zespołu Szkół Technicznych i Zawodowych w 

Świebodzinie oraz włączenia do Zespołu: I Liceum Ogólnokształcące im. Henryka 

Sienkiewicza w Świebodzinie oraz Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Świebodzinie 

(załącznik nr 19). 

Należności i zobowiązania rozwiązanego Zespołu Szkół Ogólnokształcących przejmuje 

Starostwo Powiatowe w Świebodzinie. 

 

Zdaniem Starosty te przedstawione propozycje wymagają uzgodnień i przedyskutowania. 

Proponuje, aby skierować je do konsultacji z Radami Pedagogicznymi, ze związkami 

zawodowymi nauczycieli, jak i komisji edukacji. W kwestii proponowanych rozwiązań 

proponuje podpisanie  porozumienia ze związkami zawodowymi. 

Starosta dodał, że po reorganizacji szkoły pozostaną w tych budynkach, w których są obecnie. 

 

Następnie odbyła się dyskusja. 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz zapytał, czy w przypadku, gdy powstanie Powiatowy 

Zespół Szkół, to czy pensum nauczycieli od 01.09 będzie wynosiło 18 godzin, albo od jakiego 

terminu. 

Pan Artur Karkocki wyjaśnił, że ta zmiana otwiera drogę, aby lepszy nauczyciel otrzymał 

więcej niż 18 godzin pensum i jest to wola dyrektora. W początkowym okresie nie będą 

gwałtowne zmiany pensum, arkusze organizacyjne są zatwierdzone i po roku dopiero będzie 

optymalny podział godzin.  

Pani Iwachów dodała, że dyrektor nie będzie mógł dać nadgodzin dla jednego nauczyciela, 

podczas, gdy drugi będzie miał niepełny etat, gdyż jest to niezgodne z prawem. Teraz jest to 

dobra wola dyrektora, gdyż nauczyciele zgodzili się na ograniczenie etatów, a od nowego roku 

musi tak działać, pracowni informatycznych, ograniczenie kosztów wynajmu hali. 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz z tym się nie zgadza, bo jest duża odległość między 

szkołami i wystąpią pewne trudności w przemieszczaniu się. Ponadto może być problem w 

uzyskiwaniu środków od dyrektora nowego zespołu na kontynuację remontów.  

Starosta dodał, że w PZSTiZ są nadgodziny, bo nauczyciele uczą już po kila przedmiotów, a 

problem niepełnych etatów dotyczy kilkunastu nauczycieli w ZSO.  

 

Radny Szymon Pyrcz stwierdził, że protokół z ostatniego posiedzenia Zarządu jest zbyt ogólnie 

napisany i nie zawiera szczegółowej dyskusji dotyczącej ilości nadgodzin z matematyki i 

innych przedmiotów jest w PZSTiZ oraz terminu powołania dyrektora ZSO w Świebodzinie. 

Zawsze miał i ma na uwadze dobro szkoły, zawsze zależy na dobrych wynikach matur i 

analizuje rotacje uczniów. O oświacie powinien decydować Zarząd, a nie pracownik wydziału. 

To jest nie do pomyślenia, aby najstarsza szkoła w województwie lubuskim była likwidowana. 

Do tego liceum nikt już nie pójdzie, bo jest przy szkole zawodowej. W dawnych latach również 

było mało uczniów w klasach pierwszych: 1983-86 osób, 1984 – 72 osoby, 1985 - 76 osób, 

1986 – 56 osób i od 1987 wzrost ilości uczniów i nikt nie myślał o likwidacji tej szkoły. W 

Gazecie Lubuskiej jest informacja, że 180 uczniów z Nowej Soli chce pójść do liceum w 

Zielonej Górze i z innych miast też, także to jest problem ogólnopolski. Wszędzie oświaty 

biorą kredyty na oświatę, a my chcemy likwidować, bo chodzi o 1 etat dyrektora. W innych 

szkołach są też klasy zawodowe, gdzie jest zerowy nabór, ale Ci uczniowie wrócą, bo się gdzie 

indziej nie dostaną. U nas rozwiązuje się szkołę. Popieram reorganizację administracji i 

obsługi, a nie likwidację najstarszej szkoły liceum ogólnokształcącego. Proszę, aby podejść do 

tego rozsądnie, bo na tablicy urzędowej szkoły będzie nazwa nie Liceum Ogólnokształcące im. 

Henryka Sienkiewicza w Świebodzinie, a Powiatowy Zespół Szkół. Idąc przez park spotkałem 

dwie młode osoby, które prosiły mnie, aby szkoły nie likwidować. Wszyscy już o tym wiedzą i 
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dawno musiały być podjęte czynności w tym zakresie, bo Pani Dyrektor PZSTiZ przesłała 

pismo o nowej nazwie szkoły. Cięcia budżetowe musza być, godz. nadliczbowe, dodatki 

motywacyjne, to można zrobić, można szukać oszczędności w Starostwie.  

 

Starosta wyjaśnił, że jesteśmy Zarządem odpowiedzialnym za cały powiat, a nie tylko za 

liceum. Na mieście mówią o poziomie nauczania w liceum i zasadach zwalnianych nauczycieli. 

W liceum nikt z nikim nie rozmawia, dlaczego tak jest? Zarówno ja, jak i naczelnik Wydziału 

ESO jesteśmy absolwentami tej szkoły i na niej nam zależy. Proszę nie mówić, że licem będzie 

zlikwidowane, bo to jest nieprawda. Starosta uważa, że zaproponowane rozwiązania będą 

dobrze przyjęte w liceum. Przez wszystkie lata dokładaliśmy ok. 2,5 mln zł rocznie do oświaty, 

a teraz kończy się możliwość dokładania. 

Radny Marcin Minta nie ma ostatecznego zdania w tej kwestii, gdyż materiały oświatowe 

dotyczące reorganizacji otrzymał dość późno i nie było czasu na ich analizę. Warte 

zastanowienia są propozycje Pani Skarbnik i można o tym dyskutować. Jeśli miałoby już dojść 

do takich rozwiązań to w obu szkołach (budynkach) powinni być zastępcy, a dyrektor powinien 

być managerem, np. funkcjonującym przy Starostwie w wydziale administracyjno – 

finansowym. Zgłosił też wątpliwość czy, taki model reorganizacji oświaty przyniesie 

zamierzony efekt ekonomiczny. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że tam, gdzie jest siedziba zespołu tam powinien być główny 

dyrektor.  

Radna Alicja Hoppen-Anyszko wyjaśniła, że zawsze walczyła, aby do liceum przychodziło jak 

najwięcej młodzieży z najlepszymi wynikami. W okresie kiedy jeszcze w LO było po 5 

oddziałów w każdym roczniku można było wprowadzać limity przyjęć, progi punktowe, 

podejmować takie działania, żeby dzieci walczyły o możliwość uczenia się w naszym liceum. 

Ale wtedy było wszystkim wygodnie, dzieci były, nauczyciele mieli pracę. To nic, że renoma 

szkoły w opinii publicznej spadała z roku na rok. Nic nie zrobiono, a dzieci ubywało, nie tylko 

z powodu niżu demograficznego, ale również, niestety, z powodu opinii o jakości nauczania. 

Rodzicom nie zależy na wyremontowanych salach i czystych toaletach, im zależy przede 

wszystkim na poziomie nauczania. Od lat się o tym mówi. A u nas w dodatku na przestrzeni 

ostatnich lat zwalniani są z liceum dobrzy nauczyciele. W czasie, gdy walczyłam o jakość i 

poziom tej szkoły zabiegałam, aby bardziej wesprzeć ją finansowo. Teraz dzieci praktycznie 

nie ma. Trudno jednoznacznie określić przyczynę tak małego naboru. Jednocześnie jeśli nic 

dziś nie zrobimy to może się okazać, że w najbliższym czasie nie będzie w ogóle chętnych do 

tej szkoły, a co za tym idzie nauczyciele stracą pracę. Już obecnie większość ma ograniczenia 

etatów. 

Natomiast jeśli chodzi o reorganizację administracji należy bezwzględnie zwiększyć o 1 etat 

sekretarki, ponieważ są 4 jednostki i nie ma takiej opcji, żeby jakakolwiek jednostka była bez 

osoby do obsługi sekretariatu. 

Starosta zaproponował, aby w dniu dzisiejszy przygotowane projekty uchwał: 

- w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie przy ul. Park 

Chopina 2; 

- w sprawie zmiany nazwy Powiatowego Zespołu Szkół Technicznych i Zawodowych w 

Świebodzinie oraz włączenia do Zespołu: I Liceum Ogólnokształcące im. Henryka 

Sienkiewicza w Świebodzinie oraz Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Świebodzinie; 

skierować do konsultacji z radami pedagogicznymi i ze związkami zawodowymi nauczycieli. 

Potem ten temat jeszcze raz omówimy i wniesiemy ewentualne uwagi. Tą propozycję Starosta 

poddał pod głosowanie. 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków większością głosów (Zbigniew Szumski –za, 

Mieczysław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – wstrz., Szymon 

Pyrcz – za) skierował projekty uchwał: 
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- w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie przy ul. Park 

Chopina 2; 

- w sprawie zmiany nazwy Powiatowego Zespołu Szkół Technicznych i Zawodowych w 

Świebodzinie oraz włączenia do Zespołu: I Liceum Ogólnokształcące im. Henryka 

Sienkiewicza w Świebodzinie oraz Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Świebodzinie; 

do konsultacji z radami pedagogicznymi i ze związkami zawodowymi nauczycieli. 

Radny Szymon Pyrcz zawnioskował, aby Naczelnik Wydziału ESO pod koniec czerwca i na 

koniec września podał ilu uczniów jest faktycznie w szkołach, bo w niektórych klasach jest po 

18 uczniów.  

 

Ad.6 

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak omówiła wnioski jednostek o zmiany w budżecie: 

1/Starostwa Powiatowego znak FK.3026.28.2017.AK z dnia 08.06.2017r. (załącznik nr 20) o 

zmiany w planie wydatków +/-67.434zł; 

2/Starostwa Powiatowego znak BR.3026.2.2017.BC z dnia 08.06.2017r. (załącznik nr 21) o 

zmiany w planie wydatków +/-845zł; 

3/Starostwa Powiatowego znak ZK.3026.8.2017.PK z dnia 07.06.2017r. (załącznik nr 22) o 

zmiany w planie wydatków +/-1.000zł; 

4/KPPSP w Świebodzinie z dnia 07.06.201r. znak PF.0332.1.9.2017.JD (załącznik nr 23) o 

zmiany w planie wydatków +/-21.579zł; 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, 

Mieczysław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz 

– za) wyraził zgodę na dokonanie zmian zgodnie z wnioskami wymienionymi w pkt.1/ do 4/ 

 

Uwzględniając powyższe wnioski oraz dzisiejsze decyzje Zarządu odnośnie  zabezpieczenia 

środków na zadania drogowe omówione w pkt.2 posiedzenia pani Skarbnik przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków budżetowych na 2017 rok 

(załącznik nr 24). Starosta poddał projekt ten pod głosowanie.  

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski –za, 

Mieczysław Czepukowicz – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Marcin Minta – za, Szymon Pyrcz 

– za) podjął Uchwałę Nr 295/2017 w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków 

budżetowych na 2017 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 25. 

 

Ad.7 

Protokół z posiedzenia Zarządu w dniu 05.06.2017r. zostanie przyjęty na następnym 

posiedzeniu po wniesieniu uwag przez Radnego Szymona Pyrcza. 

 

Ad.8 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

 

 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Starosta zamknął posiedzenie Zarządu o godz. 15.50. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Bernarda Czajkowska 

   

 

Zbigniew Szumski                 ....................... 
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Mieczysław Czepukowicz       .....................  

Alicja Hoppen-Anyszko         ..................... 

Marcin Minta                        ....................... 

Szymon Pyrcz                       ....................... 


